

目 录

公共管理·青年研究

- 中国青年何以自豪?
——青年受教育程度与国家自豪感的关系演变(1995—2018年)
毕文芬 1

文学·词学研究

- “整理国故”运动与龙榆生《研究词学之商榷》的写作缘起
曲晟畅, 朱惠国 18

历史研究

- 在省例与习俗之间: 清代闽东契约书写格式中的法律意识
刘正刚, 邱德鑫 32

法学研究

- 金融市场基础设施规制改革探索
蔺 捷 46

刑事诉讼程序的必要迟延	57
程绍燕	
我国在“冰上丝绸之路”行使航行权的困境及出路	70
刘松涛	

管理学·ESG 专题

解构与重构：重新认识 ESG	84
肖红军	

经济学·高水平对外开放 专题

出口退税、消费者福利与高水平对外开放	108
钱学锋, 孙曼玉	
出口产品质量与技术性贸易壁垒 ——理论及来自中国的经验证据	125
王孝松, 王艳艳	
数字产业与制造业企业全球价值链韧性	147
谢申祥, 高新锐	

MAIN CONTENTS

Why are Chinese Youth Proud? The Changing Relationship between Chinese Youth's Educational Attainment and National Pride(1995 –2018)	BI Wenfen	1
The Movement of “Rearranging National Heritage” and the Origin of Long Yusheng's <i>How to Study Ci</i>	QU Shengchang, ZHU Huiguo	18
Between Provincial Law and Custom: Legal Consciousness in the Writing Format of Mindong Contract in the Qing Dynasty	LIU Zhenggang, QIU Dexin	32
On the Reform of Financial Market Infrastructure Regulation	LIN Jie	46
Necessary Delay of Criminal Procedure	CHENG Shaoyan	57
Dilemmas and Ways out for the Exercise of China's Navigational Rights along the “Polar Silk Road”	LIU Songtao	70
Deconstruction and Reconstruction: Rethinking ESG	XIAO Hongjun	84
Export Tax Rebates, Consumer Welfare, and High-Standard Opening-Up	QIAN Xuefeng, SUN Manyu	108
Export Product Quality and Technical Trade Barriers: Theoretical and Empirical Evidence from China	WANG Xiaosong, WANG Yanyan	125
Digital Industry and Global Value Chain Resilience of Manufacturing Enterprises	XIE Shenxiang, GAO Xinrui	147